
 
 

LAEVA    VALLAVOLIKOGU 
 

ISTUNGI PROTOKOLL                                                                                                                              
 

Laeva                                            28. 02. 2012  nr 27 
 

Algus kell 15.30, lõpp kell 18.30 

Juhatas Elviire Villa 
Protokollis Juta Mäesepp 

Osa võtsid volikogu liikmed: Jüri Koster, Karmen Kukk, Ivar Ordning, Arvo Pennonen,  Külli 
Suvi, Endel Sõster, Elviire Villa.   

Hilines: Külli Suvi, osales 15.45-st.  

Puudusid: Kaido Põdersoo, Priit Raidvee.  
 

Osalesid: vallavanem Maris Aleksašin, finantsjuht-pearaamatupidaja Ulvi Viilvere, sotsiaal- ja 
noorsootööjuht Maire Jõgi, maa- ja keskkonnaspetsialist Kadri Lepasaar, abivallavanem Kaimo 

Puniste, vallasekretär Helen Mägi. 

 
Päevakorra projekt: 

1. Kohaliku omavalitsuse pädevusse antud  küsimuste lahendamise delegeerimine vallavalitsusele 
2. Hendriku 2 (katastriüksus 38301:002:0438) jagamisel tekkivatele katastriüksustele koha-

aadresside ja sihtotstarvete määramine  

3. Vallavanema puhkusele lubamine 
4. Laeva valla 2012. a eelarve vastuvõtmine 

5. Reservfondi kasutamise kord 
6. Volikogu liikmetele ja vallavalitsuse ametnikele volikogu tööst osavõtu eest tasu maksmise kord 

7. Vallavolikogu esimehele töötasu määramine    

8. Loa andmine riigihanke korraldamiseks väikebussi kasutusrendile võtmiseks 
9. Vallavalitsuse infotund 

(informatsioon vallavalitsuse tegemistest) 
 

Päevakorra kinnitamise poolt oli  6  volikogu liiget.  

 

1. Kohaliku omavalitsuse pädevusse antud  küsimuste lahendamise delegeerimine 

vallavalitsusele 
Kuulati vallavanem Maris Aleksašini selgitust eelnõu kohta. 

Ettevalmistatud määruse eelnõu vastuvõtmise poolt määrusena oli 6 volikogu liiget. 

OTSUSTATI: Võtta vastu määrus nr 59 “Kohaliku omavalitsuse pädevusse antud  küsimuste 
lahendamise delegeerimine vallavalitsusele.” 

 

2. Hendriku 2 (katastriüksus 38301:002:0438) jagamisel tekkivatele katastriüksustele koha- 

aadresside ja sihtotstarvete määramine  
Kuulati vallavanem Maris Aleksašini selgitust eelnõu kohta. 
Elviire Villa tegi ettepaneku parandada otsuse preambulat, võttes seal  aluseks kohaliku 

omavalitsuse korralduse seaduse § 22 lõike 2, samuti prandada lisa 1 Hendriku 2 maaüksuse 
jagamise asendiplaan nii, et Hendrikupõllu ligikaudne pindala on 3,65 ha ja Hendriku tee 

ligikaudne pindala on 0,31 ha. Volikogu liikmed nõustusid parandusettepanekutega. 



 

Istungi juhataja pani hääletusele sisseviidud parandustega otsuse eelnõu vastuvõtmise otsusena.  
Poolt oli 7 volikogu liiget, vastu - 0 

OTSUSTATI:  Võtta vastu otsus nr 99 “Hendriku 2 (katastriüksus 38301:002:0438) jagamisel 

tekkivatele katastriüksustele koha-aadresside ja sihtotstarvete määramine.” 

 

3. Vallavanema puhkusele lubamine. 
Volikogu esimees Elviire Villa tegi ettepaneku lisada punkti  1 selgitus, et need 2 päeva 

lisapuhkust antakse teenistusstaaži eest. Samuti tegi ta ettepaneku, et lisada eelnõusse 

abivallavanemale vallavanema puhkuse asendamise eest vähemalt lisatasuna palgavahe maksmise, 
kuna 29 kalendripäeva asendada korraga on siiski pikk aeg.  

Ivar Ordning tegi ettepaneku maksta abivallavanemale vallavanema puhkuse asendamise eest 
lisatasu  50% vallavanema palgast. Seda ettepanekut toetasid ka teised volikogu liikmed. 

Seega lepiti kokku, et otsusele lisatakse punkt 3 ja sõnastatakse see järgmiselt: 

3. Maksta abivallavanem Kaimo Punistele vallavanema asendamise eest tema puhkuse ajal 
ühekordset lisatasu  summas 480 eurot. 

Istungi juhataja pani hääletusele, kes on selle poolt, et  otsuse eelnõu koos parandustega vastu 
võtta otsusena?  

Poolt oli 7 volikogu liiget, vastu - 0  

OTSUSTATI: Võtta vastu otsus nr 100 “Vallavanema puhkusele lubamine.” 
 

4. Laeva valla 2012. a eelarve vastuvõtmine 
Kuulati finantsjuht–pearaamatupidajat Ulvi Viilvere, kes andis täiendavaid selgitusi eelarve kohta. 

Kui võrrelda eelmisel volikogu istungil menetluses olnud eelnõud ja tänasel istungil menetluses 

olevat eelnõud, siis on näha eelnõusse on tehtud mõningaid parandusi tulenevalt KOFS-ist. 
Laiali on jagatud tegevusala „Transpordikorraldus“ personalikulud kolme tegevusala kooli, 

lasteaia ja valla vahel ja majanduskulud kultuurimaja, majanduse, lasteaia, sotsiaali, kooli, valla ja 
raamatukogu vahel. 

Tegevusala „Toitlustamine“ kulud on laiali jagatud kooli ja lasteaia vahel. Seejuures lasteaia 

toitlustamise  kulud (20660 €) on sees lasteaia eelarves, aga toitlustamine koolis (51325 €) on 
eraldi välja toodud.  

Tegevusala „Soojamajandus“ kulud on laiali jagatud nende asutuste eelarvetesse, mis asuvad selles 
majas (lasteaed, kooli tööõpetuse klass, vallavalitsus, raamatukogu, kooli toitlustamine). 

Tasandusfondi suuruse muutumise tõttu on eelnõusse täiendavalt lisatud tuludesse 636 eurot ja  

kulude poolel suurendatud õpilasveo eriliinide kulusid 795 euro võrra  ja vähendatud  
toimetulekutoetuse kulusid 159 euro võrra. 

Eelarve eelnõule parandusettepanekute esitamise lõpptähtajaks, mis oli 20. veebruar, ei esitatud 
mitte ühtegi parandusettepanekut. Eelarve eelnõule parandusettepanekud esitati  aga eelarve-, 

majandus- ja keskkonnakomisjoni ning haridus-, kultuuri- ja noorsookomisjoni ühisel koosolekul 

21. veebruaril, kuhu olid kutsutud kõik allasutuste juhid.  
Raamatukogu direktor soovis suurendada majanduskulude eelarvet summas 150 eurot, lasteaia 

direktor 65 eurot ja vallavalitsus kultuurimaja eelarvet 2200 euro võrra. Koosolekul oldi nõus 
eelpool nimetatud summade ulatuses suurendama vastavate tegevusalade eelarveid reservfondi 

arvelt. Parandusettepanekutega leht on  teile kõigile ka laiali jagatud. 
Elviire Villa tundis huvi kas kultuurimaja koos parandusettepanekuga antud rahaga  tuleb välja, 

sest lekkimine toimub edasi ja süsteemi peab pidevalt täitma?  

Abivallavanem Kaimo Puniste vastas, et kuni on lumi ja maa külmunud, siis on seda vaja täita,   
kuid arvas, et rahadega tuleb välja.  

Istungi juhataja küsis volikogu liikmetelt kas nõutakse parandusettepanekute eraldi läbihääletamist 
või võib seda teha koos paketina. Volikogu liikmed soovisid, et parandusettepanekute pakett 

hääletataks korraga. 



 

Istungi juhataja küsis, kes on selle poolt, et viia eelarvesse sisse paketis toodud 
parandusettepanekud? 

Poolt olid kõik 7 volikogu liiget.  

Seega suurendati eelnõus alljärgnevaid kulukirjeid: 
Raamatukogu 

art 5511             75 eurot 
art 5525            75 eurot 

Kultuurimaja 

art 5511         2200 eurot 
Lasteaed 

art 5513  65 eurot ja vähendati  
Reservfond  

art 608          2415 eurot 

Kuna valla kodulehel eelarve eelnõu avalikustamise aja jooksul ei tehtud eelarve eelnõule  
väljastpoolt mitte ühtegi parandusettepanekut ning nende parandusettepanekutega, mis nüüd 

hääletati sisse oldi nõus ka vallavalitsuses, siis oli volikogu liikmete soov võtta eelarve 
käimasoleval istungil ka vastu. 

Istungi juhataja pani hääletusele, kes on selle poolt, et võtta eelnõu, millesse on sisseviidud 

parandusettepanekud  vastu määrusena järgmises sõnastuses. 
§ 1. Võtta vastu Laeva valla 2012. aasta eelarve kogumahus 743 728 eurot ja kinnitada see 

alljärgnevalt:  
Seejuures oleksid põhitegevuse tulud 688 640 eurot ja põhitegevuse kulud 671 777 eurot, 

investeerimistegevus kokku -16863 eurot, finantseerimistegevus kokku -34060 eurot ja likviidsete 

varade muutus -34060 eurot.  
§ 2.  Lubada vallavalitsusel: 

1) lisada aasta jooksul sihtotstarbeliselt valla eelarvesse laekunud toetused riigiasutustelt ja 
muudelt toetajatelt tulude ja kulude vastavatele ridadele eelarve muudatust taotlemata, 

informeerides sellest volikogu. 

2) suunata aasta jooksul tegevusala siseselt tegevuskulusid ümber eelarve kuluartiklite lõikes. 
§ 3 Määrust rakendatakse 1. jaanuarist 2012. 

§ 4 Määrus jõustub kolmandal päeval peale avalikustamist. 
Poolt - 7 volikogu liiget. 

OTSUSTATI: Võtta vastu määrus nr 60 “Laeva valla 2012. a eelarve vastuvõtmine.” 

 

5. Reservfondi kasutamise kord 
Ettevalmistatud määruse eelnõu vastuvõtmise poolt määrusena oli 7 volikogu liiget. 
OTSUSTATI: Võtta vastu määrus nr 61 “Reservfondi kasutamise kord.” 

 

6. Volikogu liikmetele ja vallavalitsuse ametnikele volikogu tööst osavõtu eest tasu maksmise 
kord 
Kuulati eelarve-, majandus- ja keskkonnakomisjoni esimees  Arvo Pennoneni selgitust eelnõu 
kohta. Selgitusi ja põhjendusi eelnõu osas andis  eelnõu koostaja Elviire Villa. Omapoolseid 

parandusettepanekuid eelnõule tutvustas volikogu liige Jüri Koster. 
Tema sooviks oli et § 2 lõikes 4 oleks volikogu liikme tunnitasu suurus 10 eurot ja § 2 lõikes 5 

oleks alatise komisjoni liikme tunnitasu suurus 2.50 eurot. 

Istungi juhataja pani  kõigepealt hääletusele eelnõus esitatud määrad, seejärel esitatud 
parandusettepanekud: 

1) § 2 lõige 4  
5    eurot tunnis  – poolt - 1, vastu – 5, erapooletu- 1 

10  eurot tunnis  – poolt – 5, vastu – 1, erapooletu- 1 



 

 
2) §  2 lõige 5. 

4      eurot tunnis  – poolt – 3, vastu – 3, erapooletu – 1 

2.50 eurot tunnis  – poolt – 3, vastu – 3, erapooletu - 1 
Hääletustulemustest tulenavalt kuulutati välja kümne minutiline vaheaeg.  

Peale vaheaega esitati eelnõule 2 parandusettepanekut:  
1) lisada  paragrahvile 1 lõige 2 ja sõnastada see järgmiselt: 

Volikogu liikmetega on võrdsustatud ka teised alatise komisjoni liikmed (v.a. valla ametiasutuse 

poolt nimetatud liige). 
2) Muuta § 3 lg 7 ja sõnastada see järgmiselt: 

Tasu väljamaksmine toimub üks kord kuus, hiljemalt järgmise kuu 5-daks kuupäevaks saaja poolt 
näidatud arveldusarvele. 

Istungi juhataja pani need parandusettepanekud hääletusele, mille sisseviimise poolt olid kõik 

volikogu liikmed. Seejärel pani istungi juhataja  kordushääletusele eelnõu § 2 lõikes 5  oleva 
tunnitasu suuruse ja Jüri Kosteri poolt parandusettepanekuna esitatud tunnitasu suuruse. 

4      eurot tunnis  – poolt – 1, vastu – 5, erapooletu – 1 
2.50 eurot tunnis  – poolt – 5, vastu – 1, erapooletu - 1 

Parandustega määruse eelnõu vastuvõtmise poolt määrusena olid kõik kohalolnud volikogu 

liikmed. 
OTSUSTATI: Võtta vastu määrus nr 62 “Volikogu liikmetele ja vallavalitsuse ametnikele 

volikogu tööst osavõtu eest tasu maksmise kord.” 
 

7. Vallavolikogu esimehele töötasu määramine    
Vastavalt Koks-i § 17 lg 5 – le lahkus volikogu esimees Elviire Villa istungi ruumist. 
Kuulati volikogu aseesimees Arvo Pennoneni selgitust eelnõu kohta, milles ta tutvustas eelarve-, 

majandus- ja keskkonnakomisjoni seisukohti. Komisjon toetas vaba arutelu tulemusena 
ettepanekut määrata töötasuks 160 eurot kuus. 

Volikogu liige Jüri Koster tegi ettepaneku määrata vallavolikogu esimehe töötasuks 130 eurot 

kuus ja esines ka omapoolse selgitusega. Toimus arutelu. 
Volikogu aseesimees Arvo Pennonen pani hääletusele: 

1)  kes on selle poolt, et määrata volikogu esimees Elviire Villa töötasuks 160 eurot kuus? 
Poolt ei olnud, vastu oli 5 ja erapooletu oli 1 volikogu liige. 

2) kes on selle poolt, et määrata volikogu esimees Elviire Villa töötasuks 130 eurot kuus? 

Poolt – 6, vastu ei olnud. 
OTSUSTATI: Võtta vastu otsus nr 101 “Vallavolikogu esimehele töötasu määramine.”    

 
8. Loa andmine riigihanke korraldamiseks väikebussi kasutusrendile võtmiseks 
Kuulati abivallavanem Kaimo Puniste selgitusi eelnõu kohta. 

Istungi juhataja pani volikogu liikmetele ette, et teeksime kõigepealt põhimõttelise hääletuse,  kas 
lubame Laeva Vallavalitsusel korraldada riigihanget väikebussi kasutusrendile võtmiseks viieks 

aastaks või ei? 
Poolt 5, vastu – 1, erapooletu - 1 

Peale hääletamist tegi Elviire Villa eelnõule 2 parandusettepanekut: 
1) parandada otsuse preambulat ja sõnastada see järgmiselt: 

Võttes aluseks kohaliku omavalitsuse korralduse seaduse § 22 lg 1 p 8 ja riigihangete seaduse § 15 

lg 3. 
2) Lisada otsusesse punkt 2 ja sõnastada see järgmiselt: 

Määrata riigihanke korraldamise eest vastutavaks isikuks abivallavanem Kaimo Puniste. 
Nimetatud parandustega nõustusid ka teised volikogu liikmed. 

 



 

Istungi juhataja pani hääletusele, kes on selle poolt, et otsuse eelnõu koos parandustega võtta vastu 
otsusena? 

Poolt oli 6 , vastu ei olnud keegi ja erapooletu oli 1 volikogu liige. 

OTSUSTATI: Võtta vastu otsus nr 102 “Loa andmine riigihanke korraldamiseks väikebussi 
kasutusrendile võtmiseks.” 

 

9. Vallavalitsuse infotund 
Vallavanem Maris Aleksašin andis lühikese ülevaate vallavalitsuse tegemistest volikogu istungite 

vahelisel perioodil. 
Pikemalt tutvustas ta volikogu liikmetele korraldatud jäätmeveoga liitumist. 

Toimus arutelu. Arutelu tulemusena lepiti kokku, et volikogu liikmed tegelevad jäätmeveo 
liitumise tutvustamisega vallaelanikele ja  otsus korraldatud jäätmeveoga liitumise või 

mitteliitumise kohta võetakse vastu märtsikuu volikogu istungil. 

 
Lepiti kokku, et järgmine volikogu istung toimub 27. märtsil algusega kell 15.30. 

 
 

 

 
 

Elviire Villa 
Vallavolikogu esimees 

 

 
 

 


